
 

Kære Torsten, 

 

Jeg skriver på vegne af People for the Ethical Treatment of Animals 

(PETA) og vores mere end 1 million medlemmer og tilhængere med en 

idé, som jeg håber vil vække din interesse: ville du overveje at udskifte 

Vibors nytårsfyrværkeri med et drone- og/eller laserlysshow, så vilde dyr, 

kæledyr og støjfølsomme beboere kan nyde en mere fredelig og mindre 

stressende fest i år? 

 

Under konventionelle fyrværkerishows går hunde ofte i panik og prøver 

at flygte fra de høje lyde, af og til ved at springe gennem et lukket 

glasvindue eller over et hegn og ender med at fare vild, blive alvorligt 

såret eller endda dø. Fyrværkeri kan også skræmme vilde dyr så de render 

ud på veje, hvor de risikerer at blive kørt over. De høje eksklosioner får 

fugle til at flyve ind i skorstene og huse, og de kan endda gå i panik og 

efterlade deres reder og deres unger. Desuden har fyrværkeri indflydelse 

på folk der lider af posttraumatisk stress, da de er følsomme overfor og 

kan blive dybt påvirkede af støjen fra eksplosionerne. 

 

Drone-shows er stille, mere sikre og producerer stort set ingen 

luftforurening, og de vokser i popularitet overalt i verden. For nyligt 

kunne de ses til blandt andet Disney World's Starbright Hours-show, til 

nytårsfestlighederne i Sydney Harbour og til åbningsceremonien for de 

olympiske vinterleje i Pyeongchang. Andre samfund rundt om i verden 

har implementeret alternative måder at fejre på, såsom pyrotekniske 

specialeffekter, der producerer fantastiske shows uden de larmende 

eksplosioner. 

 

Ved at bevæge sig væk fra brugen af konventionelt fyrværkeri ville 

Viborg give alle mulighed for at nyde festlighederne. Vi ser frem til at 

høre fra dig. 

 

Tak for din opmærksomhed. 

 

Med venligste hilsener, 

 

Sascha Camilli 

PETA Foundation 

 

 

 

 

 


